
P R O T O K Ó Ł  Nr XXIII/08 
z  sesji Rady Gminy Komarówka Podlaska  

odbytej w dniu 1 grudnia  2008 roku w godzinach  900 – 1430 

 
Obecni  radni  wg  załączonej  listy  obecności. 

Obecni  sołtysi  wg  załączonej  listy  obecności. 
Ponadto w sesji uczestniczyli: Wójt Gminy p. Ireneusz Demianiuk, Sekretarz Gminy  
p. Teresa Magier,  Skarbnik Gminy p. Teresa Maksymiuk, radca prawny p. Andrzej Latoch, 
Kierownik GOPS – p. Krystyna Wetoszka , biskup siedlecki – Henryk Tomasik  oraz  
Dziekan  Dekanatu Komarowskiego Henryk Prządka. 
 
 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji 
2. Sprawy organizacyjne 

a/ stwierdzenie quorum 
b/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
c/ ustalenie porządku obrad 

3. Informacja Przewodniczącego Rady i Wójta Gminy o działaniach podjętych w okresie 
międzysesyjnym 

4. Ocena realizacji inwestycji. 
5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a/ regulaminu wynagradzania nauczycieli w Gminie Komarówka Podlaska 
b/ regulaminu przyznawania dodatków mieszkaniowych nauczycielom w Gminie  
    Komarówka Podlaska 
c/ przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy Komarówka Podlaska w latach 2008-2015” 
d/ rozpatrzenia  skargi  na  niewłaściwe zachowanie Kierownika GOPS w Komarówce  

             Podl. 
   6.   Ustalenie składu Komisji Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska. 

7.   Interpelacje i zapytania 
8.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 
9.  Wolne wnioski i informacje 
10. Zamknięcie obrad. 

 
Ad.1. Przewodniczący  Rady  Gminy p . Marek Patkowski   - dokonał otwarcia  sesji. 
Powitał wszystkich  przybyłych. 
 
Ad.2  a/ stwierdził  na podstawie  listy  obecności, iż Rada  jest  władna  do  podejmowania   
ponieważ  na 14 radnych  aktualnego  składu  Rady  w sesji uczestniczą  wszyscy    
– 14 radnych. 
 
b/ protokół z  ostatniej  sesji  był  wyłożony  do  wglądu, proponuję  przyjęcie bez 
odczytywania . 
 

Za przyjęciem  protokołu  bez odczytywania   głosowano  : 13 za, 1 radny  wstrzymał 

się od głosu. 

 

 c/ proponowany porządek obrad Państwo otrzymali, na wniosek  Pana Wójta wprowadzam  
punkt 5d/  Rozpatrzenie skargi  Fundacji „Nowa droga”  na  niewłaściwe zachowanie 
Kierownika GOPS w Komarówce Podl. 



 
Proszę o uwagi. 
 
Radny Zbigniew Wiszniewski – ze względu  na deklarację  na ostatniej sesji radnego  
Tomasza Lipki  co do pracy w Komisji Rolnictwa  proponuję wprowadzenie punktu odnośnie 
powołania Komisji Rolnictwa. 
 
Przewodniczący  Rady  Gminy p . Marek Patkowski   -  rozmawialiśmy na ten temat ale 
uważałem, że  po odbytych wyborach uzupełniających  do Rady Gminy . 
 
Radny Jan Borowik – kiedy będzie uchwalany budżet  na 2009 rok? 
 
Przewodniczący  Rady  Gminy p . Marek Patkowski    -  koniec roku bieżącego lub 
początek przyszłego. 
 
Radny Jan Borowik -  jesteśmy gminą typowo rolniczą i uważam, że Komisja Rolnictwa  
powinna  przeanalizować projekt budżetu przed jego zatwierdzeniem , wypracować  swoją 
opinię i wnioski. 
 
Przewodniczący  Rady  Gminy p . Marek Patkowski    - proszę o przegłosowanie  
Za wprowadzeniem do porządku obrad punktu  6.Ustalenie składu Komisji Rolnictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska 
 
głosowano : 13za, 1  radny wstrzymał się od głosu. 
 
Porządek obrad po uwzględnieniu poprawek został przyjęty jednomyślnie – 14 za. 
 
Ad.3. Przewodniczący  Rady  Gminy p . Marek Patkowski   -  w czasie od ostatniej sesji  
pełniłem dyżury w Urzędzie Gminy oraz  uczestniczyłem  w pracach Komisji Rady Gminy. 
 
Wójt Gminy – w ostatnim czasie  obchodziliśmy  11 Listopada – Święto Niepodległości. 
Zleciłem przygotowanie  gazetki gminnej  - redaguje ją p. Koziara  - chce 1 200 zł.  za 
przygotowanie, ile będzie kosztował druk  nie wiem. 
Brałem udział w pracach Komisji Rady Gminy. 
Uczestniczyłem  w spotkaniu z Prezesem Regionalnej Izby Rolniczej p. Jakubcem oraz 
posłem PIS  p. Jerzym Rembkiem. 
W ostatnim czasie odbyło się też  szkolenie dla rolników  odnośnie strefy azotanowej. 
Odbyły się  wybory na sołtysa we wsi Walinna  - sołtysem  została  wybrana ,obecna  na 
dzisiejszej sesji  p. Anna Hawryluk -  pogratulował wyboru. 
 
Radny Janusz Mazuruk -   gazetka  to będzie kwartalnik czy miesięcznik? 
 
Wójt Gminy – myślałem  o kwartalniku, będzie to oficjalny głos gminy, chcę by mieszkańcy 
wiedzieli   co się w tej gminie  dzieje, znali fakty  nie tylko ze Słowa Podlasia czy też 
Wspólnoty  gdzie często są  one  przedstawiane nieco inaczej i wszyscy pamiętamy  przykre 
doświadczenia  z tymi  mediami. 
 
Ad.4. Wójt Gminy -  przedstawił wykaz  robót remontowych i inwestycyjnych  wykonanych 
w 2008 roku -  załącznik do protokołu. 



Staramy się wykonywać coś w każdej  miejscowości, by każda wieś czuła się  
potrzebna  i zauważona. 
 
 
 Przewodniczący  Rady Gminy  oraz  Wójt Gminy powitali  przybyłych  na sesję  
Biskupa   Henryka Tomasika oraz  Dziekana Henryka Prządkę. 
 
W spotkaniu udział wzięli   pracownicy Urzędu Gminy Komarówka Podlaska. 
Wójt Gminy – przedstawił uczestników spotkania   oraz ogólną charakterystykę Gminy 
Komarówka Podlaska. 
 
Biskup w czasie rozmowy  zwrócił uwagę na  wysokość środków wydatkowanych z budżetu 
gminy na oświatę,  ilość osób korzystających  ze świadczeń opieki społecznej  oraz ilość osób 
pracujących za granicą kraju. 
Podkreślił  wagę  wychowania  dzieci i młodzieży   w szacunku dla norm i zasad 
-problem  ten  jest ważny i zasadniczy ,  kształtuje życie społeczne. 
 
Radny Janusz Mazuruk -  poruszył problem narkomanii , zapytał, czy Kuria Biskupia pracuje 
nad programem  odnośnie  profilaktyki  narkomanii. 
 
Ad.5. Wójt Gminy-  przygotowaliśmy  regulamin wynagradzania nauczycieli w Gminie 
Komarówka Podlaska  oraz  regulaminu przyznawania dodatków mieszkaniowych 
nauczycielom. 
Zaproponowaliśmy  2 zmiany  - wzrost  dodatku  za wychowawstwo  oraz  wzrost dodatku 
funkcyjnego  dla głównej Pani dyrektor  Zespołu Szkół  50- 70%. 
Regulamin był negocjowany ze Związkami Zawodowymi Nauczycieli – nie mają uwag, 
negocjacje przebiegły w atmosferze  zrozumienia. 
Wynikło z dyskusji, że  nasz Regulamin nie jest krzywdzący. Przedstawicielka Oddziału 
Powiatowego ZNP  była usatysfakcjonowana  stawkami. 
Wychowawstwo klas – obecnie kładzie się spory nacisk na wychowanie dzieci i jest tutaj 
trochę  pracy. 
Dodatek funkcyjny  -  Pani dyrektor  odpowiada za jednostkę  organizacyjną,  która ma 
największy budżet, obejmuje 4 szkoły, ponad 80 pracowników a  doszło  do takiego absurdu, 
że Pani dyrektor  ma  niższe wynagrodzenie niż niektórzy jej pracownicy i stąd  ta  zmiana. 
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty – p. Maria Sokołowska -  Komisja Oświaty zajmowała 
się tym tematem i  jeśli chodzi o podwyższenie dodatku za wychowawstwo to opinia Komisji 
jest pozytywna zaś co do podwyższenia dodatku funkcyjnego pani dyrektor Komisja nie 
wypracowała opinii. 
 
Radny Janusz Mazuruk – pytanie o godziny ponadwymiarowe – najmniej jest w szkole 
podstawowej a najwięcej w LO? 
 
Pan Wiesław Ilczuk – nie odpowiem, musiałbym sięgnąć do arkusza organizacji szkół. 
Bierzemy  pod uwagę średnie  wynagrodzenie nauczycieli w szkole a wyliczenia są w oparciu 
o przedmioty uśrednione. 
Patrząc na tabelkę to najwięcej godzin ponadwymiarowych  przypada na stopień nauczyciela 
mianowanego. 
 



Radna Joanna Krupska – dodatek za warunki pracy – godziny za nauczanie indywidualne 
są droższe od godzin  nauczania w szkole podstawowej. 
 
Pan Wiesław Ilczuk – godzina nauczania indywidualnego jest tańsza niż godzina  
wynikająca z etatu. 
Radna Joanna Krupska – wnioskuję o obniżenie kwoty  z 15%  na 5%  za nauczanie 
indywidualne. 
 
Radna Maria Sokołowska – dodatek 15% tyczy mnie, gdyż te godziny nauczania 
indywidualnego to są  moje  godziny  pracy z dzieckiem upośledzonym umysłowo z stopniu 
znacznym. Uczę go mówić i posługiwać się w społeczeństwie. 
Zawsze  były to godziny droższe,  gdy podlegaliśmy pod Ministerstwo to było to 25%. 
Proszę pójść do tego dziecka i zobaczyć jak ono wygląda. 
 
Pan Krzysztof Stańko – sołtys wsi Przegaliny Duże – czy pracodawcę  stać na to? 
 
Pan Wiesław Ilczuk – do nauczania tego ucznia nie dokładamy, gdyż otrzymujemy 3,5 
subwencji co można przeliczyć iż w tym 1 przypadku pokrywa to subwencja. 
 
Za przyjęciem wniosku radnej Krupskiej  głosowano: 4 za, 8 przeciw, 2 radnych wstrzymało 

się od głosu -  wniosek nie został przyjęty. 

 

Radny Andrzej Romaniuk – obecny stan prawny – czy jest możliwość wynagrodzenia  
innego  wynagradzania Pani dyrektor  niż w powiązaniu  z tymi  tabelami? 
Pani dyrektor zarabia mniej niż niektórzy jej pracownicy gdyż nie ma takiego jak oni 
wykształcenia-  nauczyciela  dyplomowanego. 
Czy Pani dyrektor  nie może być wynagradzana inaczej? 
 
Wójt Gminy – dla  1 osoby nie można zmienić podstawy wynagrodzenia. 
 Dla bycia dyrektorem wystarczył stopień nauczyciela mianowanego i Pani dyrektor musi  
mieć tą podstawę  a  wynagrodzenie można regulować tylko  dodatkami. 
 
Radny Andrzej Romaniuk – panuje odczucie, że administracja  w szkole jest zbyt 
rozbudowana  - czy przewidziane są jakieś zmiany. 
 
Wójt Gminy – jest to zasadne, Zespół Szkół powstał niedawno  i tych stanowisk moim 
zdaniem delikatnie mówiąc  jest zbyt dużo, spotkamy się z Komisją Oświaty i  zastanowimy 
się nad reorganizacją tej służby. Uczniów mamy o wiele mniej a administracja nam wzrasta. 
Nie chciałbym robić tego pochopnie ale przemyślimy to  i może od przyszłego roku 
szkolnego. 
 
Radny Janusz Mazuruk – możemy przyznać wyższy dodatek Pani Dyrektor, ale co się 
wydarzy jeżeli Pani dyrektor podwyższy swoje kwalifikacje – zabierzemy go? 
 
Wójt Gminy  -dodatek ustalany jest co roku i może być regulowany od –do, a stawki 
niekoniecznie muszą być maksymalne. 
 
Radny Zbigniew Wiszniewski – te 20% to jaka to kwota? 
 



Pan Wiesław ILczuk – w uzasadnieni mamy podaną tabelkę i  te 20% to znaczy, że Pan 
Wójt będzie miał możliwość podwyższenia dla Pani Dyrektor wynagrodzenia o kwotę  
402,80 zł. 
Przedstawił projekt uchwały  w sprawie  regulaminu wynagradzania nauczycieli  
w Gminie Komarówka Podlaska. 
 
 Uchwała w sprawie  regulaminu wynagradzania nauczycieli  
w Gminie Komarówka Podlaska została podjęta w głosowaniu : 10 za, 4  radnych 
wstrzymało się od głosu / obecnych 14/ i stanowi  załącznik do protokołu. 
 
b/ Pan Wiesław Ilczuk – przedstawił projekt uchwały w sprawie  regulaminu przyznawania 
dodatków mieszkaniowych nauczycielom w Gminie Komarówka Podlaska 
  

Uchwała w sprawie  regulaminu przyznawania dodatków mieszkaniowych 
nauczycielom w Gminie Komarówka Podlaska  została podjęta  jednomyślnie – 14 za   
i stanowi załącznik do protokołu. 
 
c/  Przewodniczący  Rady  Gminy p . Marek Patkowski   - Komisje nasze analizowały 
przygotowany projekt Strategii i poprosimy o opinie. 
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty p. Maria Sokołowska – Komisja nasza bardzo 
szczegółowo analizowała  Strategię Rozwoju Gminy, wniosła swoje poprawki i uwagi. 
 
Wójt Gminy – Komisja Budżetowa  również wniosła  swoje poprawki.. 
 
Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie  przyjęcia Strategii Rozwoju 
Gminy Komarówka Podl. na lata 2008 - 2015 
 
 Uchwała w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Komarówka Podl. na lata 
2008 – 2015  została podjęta jednomyślnie – 14 za i stanowi  załącznik do protokołu. 
 
d/ Wójt Gminy – wpłynęła  do mnie skarga  Fundacji „Nowa Droga”  złożona przez Prezesa 
p. Czesława Lutowskiego na  niewłaściwe zachowanie  Pani Kierownik GOPS. 
Skargę zgodnie z kompetencją przekazałem do rozpatrzenia Radzie Gminy, analizowała ją  
Komisja Rewizyjna. 
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  p. Monika Piątkowska – Komisja nasza zajmowała 
się skargą na p. Kierownik GOPS, poprosiliśmy Panią Kierownik o wyjaśnienia. 
Komisja nasza uznała skargę w całości za bezzasadną gdyż zaistniała sytuacja nie wynikła ze 
złej woli tylko z niezrozumienia stron. 
Komisja poleciła  zwrócić uwagę Pani Kierownik GOPS by na przyszłość sprawy traktowała 
bardziej merytorycznie a nie emocjonalnie. 
 
Pan Józef Cybulski – uważam, że powinna wypowiedzieć się Pani Kierownik GOPS, 
osobiście znam Panią Kierownik już od dość dawna i  zawsze jej sposób zachowania się był 
właściwy. 
 
Przewodniczący  Rady  Gminy p . Marek Patkowski   - przedstawił treść skargi. 
 



Kierownik GOPS p. Krystyna Wetoszka – całą sytuację przedstawiałam na posiedzeniu 
Komisji Rewizyjnej ale chciałabym dodać , iż  współpracowaliśmy z wieloma innymi 
fundacjami i zawsze ta współpraca układała się nam dobrze,  tutaj współpraca rozpoczęła się 
nam nie najlepiej ale postaramy się by wszystko było dobrze. 
 
Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie rozpatrzenie skargi  na  
niewłaściwe zachowanie Kierownika GOPS w Komarówce  Podl. 
  
Radny Andrzej Romaniuk – proszę mi wyjaśnić dlaczego tą skargę ma rozpatrywać Rada 
Gminy? 
 
Radna Joanna Krupska – skarga wpłynęła do Pana Wójta i powinien tym się zająć. 
 
Wójt Gminy – zgodnie z art. 231  kpa skargi na Wójta i Kierowników jednostek 
organizacyjnych rozpatruje Rada Gminy. 
 
Radny Sławomir Ilczuk – problem jest złożony, z dyskusji wynika, że  p. Lutowski jeżeli 
pozyskał jakieś dary to są one wyceniona i żąda by Pani Kierownik GOPS  to potwierdzała. 
Czy p. Lutowski nie może przekazywać tych darów bezpośrednio osobom potrzebującym? 
 
Pani Krystyna Wetoszka – dotychczas właśnie tak było,  że p. Lutowski informował nas o 
posiadanym  sprzęcie   czy też innych rzeczach  a  my  informowaliśmy osoby potrzebujące, 
że mogą  zwrócić się do tej Fundacji po pomoc. 
 
Radny Janusz Mazuruk – współpracowaliście z innymi fundacjami – na jakiej zasadzie to 
działało – porozumień  czy innych form? 
 
Pani Krystyna Wetoszka -  były to porozumienia. 
 
Radny Grzegorz Domański – wydaje mi się, że GOPS może wskazać  osoby czy też rodziny 
potrzebujące pomocy. 
 
Radny Janusz Mazuruk – GOPS obowiązuje ochrona danych osobowych,  Pani Kierownik 
może poinformować rodziny potrzebujące pomocy gdzie mogą się po nią zwrócić. 
 
Wójt Gminy – w tej rozmowie telefonicznej chodziło o to, że p. Lutowski   wprowadził się 
tutaj ze swoją konkubiną i 4 dzieci , starają się o pomoc  ale chcąc ją uzyskać  różnie 
wypowiada się na temat tej swojej rodziny- zależnie od sytuacji , raz podaje , że jest to osoba 
dla niego obca  sama wychowująca 4 dzieci , a innym razem mówi, że jest to jego konkubina 
i  tutaj Pani Kierownik  chcąc wyjaśnić  sytuację prawną  tej rodziny  zarzuciła mu  kłamstwa. 
 
Pan Krzysztof Stańko – wpłynęła skarga więc Rada Gminy ma ją rozpatrzeć a nie wnikać w 
szczegóły. 
 
Radny Zbigniew Wiszniewski – jest to rodzina z 4 dzieci, nie wszystkie z nich mają 
alimenty, 2 z tych dzieci chodzi do szkoły w Ossowie i Pani dyr. tej szkoły już zwraca się o 
pomoc na dożywianie tych dzieci., uważam ,  że powinniśmy wyjaśnić   te sprawy. 
 
Pan Radczuk  Tadeusz -  kto płaci za prąd w tym budynku? 
 



Wójt Gminy – wszystkie opłaty powinien płacić p. Lutowski. 
 

 Uchwała w sprawie rozpatrzenia  skargi  na  niewłaściwe zachowanie Kierownika 
GOPS w Komarówce Podl.  została podjęta  w głosowaniu : 10za, 4 radnych wstrzymało 
się od głosu / obecnych 14/ i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad.6. Przewodniczący  Rady  Gminy p . Marek Patkowski   - na ostatniej sesji radny 
Tomasz Lipka wyraził wole pracy w Komisji Rolnictwa – czy podtrzymuje swoje stanowisko 

 
Radny Tomasz Lipka – tak. 
 
Powołana  została Komisja Skrutacyjna  dla  przeprowadzenia głosowania w sprawie wyboru 
radnego Tomasza Lipki na członka Komisji Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony 
Środowiska  w składzie: 
1/ Monika Piątkowska 
2/ Ilczuk Sławomir 
3/ Szczęśniak Mirosław. 
Za powołaniem Komisji w w/w składzie głosowano: 11za, 3 radnych wstrzymało się od 
głosu. 
 
Komisja  przystąpiła do pracy – przygotowała karty do głosowania i przeprowadziła 
głosowanie tajne. 
 
Pan Krzysztof Stańko – na poprzedniej  sesji poruszyłem sprawę szamb  czy pan Wójt zajął 
stanowisko wobec tego tematu?. 
Na drodze w Przegalinach Dużych obok Sierociuka  zawalił się most  - co  udrożnieniem tego 
rowu? 
 
Radny Jan Borowik – chciałbym poznać spostrzeżenia Pana Wójta na temat szkolenia w 
sprawie strefy azotanowej, według mnie jest to pasmo samych niepoważnych rzeczy, które 
nie pomagają temu środowisku  ale wręcz utrudniają . Wystąpiłem z pismem w tym temacie   
ale już od 9 miesięcy nie mam odpowiedzi. Jeżeli jest to strefa zagrożenia to wszystkie siły 
winne być skierowane by pomóc temu środowisku  , a jest tak, że my jako rolnicy jesteśmy 
pozostawieni sami sobie a  oni mają swoje procedury. 
 
Pan Krzysztof Stańko – podziękowania Panu Wójtowi   za inwestycje wykonane w roku 
bieżącym ale chciałbym usłyszeć jakie inwestycje planowane sa w 2009 roku we wsi 
Przegaliny Duże. 
 
Radny Jan Abramczuk -  sprawa przepustów obok Rudnickiego i obok Kiryczuka – czy 
będzie tam coś robione? 
 
Pan Krzysztof Stańko – studnia publiczna obok Pieńki, zadaszenie już się rozpadło i jest 
odkryta – trzeba to jakoś zabezpieczyć,  nie wiem w czyjej to jest gestii. 
 
Pan Józef Cybulski – znam dużo ludzi w Przegalinach Dużych  i słyszałem, że Pan sołtys 
wystosował pismo o karanie rolników za  szamba , dlaczego nie upomina się Pan o 
odpowiedź na to pismo? Sołtys jest po to by pomagać rolnikom  a nie utrudniać  życie. 
 
Pan Krzysztof Stańko -  pytałem przecież o odpowiedź na moje pismo. 



Szamba są problemem i nie muszę czyichś  smrodów wąchać. 
 
Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej  radna Monika Piątkowska – przedstawiła protokół 
Komisji   z przeprowadzenia głosowania w sprawie wyboru radnego Tomasza Lipki na 
członka Komisji Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony   
Głosowano: 13za, 1 głos wstrzymujący. 
Komisja po krótkiej  dyskusji ukonstytuowała się   i Przewodniczącym Komisji Rolnictwa 
został radny Jan  Borowik, 
Wiceprzewodniczącym- radny Zbigniew Wiszniewski, 
Radny Jan Abramczuk i Tomasz Lipka zostali członkami Komisji. 
 
Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 
składu osobowego stałych Komisji Rady Gminy ich przewodniczących i 
wiceprzewodniczących. 
 
 Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia składu osobowego stałych 
Komisji Rady Gminy ich przewodniczących i wiceprzewodniczących  została podjęta 
jednomyślnie – 14 za i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad.7.Pan Józef Cybulski- pytanie do Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej – kto napisał tą 
odpowiedź na moje pismo? 
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  radna Monika Piątkowska – napisałam ją osobiście. 
 
Pan Józef Cybulski –  to Pani  udało się  napisać, że żużel to urobek. 
Czy Komisja analizowała dokumenty, czy nie?. Zamykanie drogi nie było konieczne gdyż 
droga ta ma objazd. Czy Komisja utrzymuje, że 400m3 pisaku trzeba rozgarniać  48 godzin 
równiarką. 
Na jakiej podstawie Pan Wójt udzielał Komisji informacji na temat tej drogi skoro w tym 
czasie nie był obecny w pracy, był na urlopie? 
Dziury w tej drodze  były łatane wcześniej i ich nie ma   a  teraz  prace nadzorował Pan 
Jabłoński  dziury nadal są powybijane  i nikt ich nie reperuje. 
Szanowna  Komisjo byliście tam na tej drodze , sprawdzaliście wykonanie -  a  wczoraj 
jechałem  z Kolembród  i musiałem wypychać samochód.  
Z pisma wynika, że  za nadpłacone pieniądze   gmina otrzymała dodatkowy piasek i żużel 
więc skoro ktoś wyrównał te straty  to dlaczego nie zostało to przeznaczone na tą właśnie 
drogę. 
Wniosek – koparka stoi na terenie  kopalni w Wiskach i jeżeli dziury na tej drodze nie zostaną 
uzupełnione – niech zrobi to Pan Wójt jeżeli ma pieniądze a jeżeli nie to niech zapłaci  
p. Jabłoński  gdyż inaczej to zgłoszę ten problem  do kanału plus lub innych kanałów 
telewizyjnych. 
Dlaczego  skoro Komisja była na tej drodze a ja byłem zainteresowany nikt mnie nie  zawołał 
byśmy wspólnie ją obejrzeli. Śledziłem budowę  tej drogi  wspólnie z p. Prokopiukiem i 
znamy ten temat od podstaw. 
 
Radny Andrzej Romaniuk – mamy rezygnować  z własnych interesów –   trzeba   pomyśleć, 
że może jeszcze i  inne drogi są nieprzejezdne,  może tam też jest błoto. 
 
Pan Radczuk Tadeusz – przy wykonywaniu drogi w Żeliźnie miało być zrobione u nas 
pobocze? 



 
Radny Andrzej Romaniuk -   wiemy o co chodzi, ale ten piach co się na  reperacje dróg nie 
nadaje jest nie tylko u was, ale również i u nas w Kolembrodach i w Przegalinach Dużych 
i  te remonty trzeba poprawić  ale czymś innym, nie wiem skąd ten piach był brany ale jest on 
zły  a drogi mają być przejezdne. 
 
Pan Józef Cybulski – jeżeli pieniądze są  przeznaczone na daną drogę, to niech one będą 
należycie  wykorzystane, równiarka pracowała na tej drodze nawet tam, gdzie nie było piasku 
i nie było co rozgarniać. Dokąd Pan Wójt będzie trzymał tych skorumpowanych ludzi? 
 
Radny Zbigniew Łukaszuk – dzisiaj ma odbyć się pomiar tej nasze żwirowni, więc niech 
ten Olszewski tam na razie nie kopie, niech się wstrzyma przynajmniej do wymierzenia , gdyż 
nie twierdzę, że on  kopie po bokach ale korzystając z okazji robią to inni. 
Mam propozycję sprzedaży basenów strażackich przynajmniej tam gdzie są wodociągi gdyż 
one są w tych wsiach  niepotrzebne  a  szpecą. 
 
Radny Jan Abramczuk – droga ta była planowana  tylko do rowu,  a tam dalej to trochę 
dowieźli  tego piasku   ale mało – była to robota oszczędnościowa. 
 
Pan Józef Cybulski – oszczędności oszczędnościami  ale na tej drodze to i do rowu  w 
niektórych miejscach jest nawalone dużo a w innych naprawdę  za mało. 
Panie Wójcie myślę, że zapomniał  Pan, że mamy demokrację gdyż u nas w remizie mamy 
sztandary z napisem Polska Rzeczpospolita Ludowa – proszę to przejrzeć i wymienić. 
Wozy  strażackie nie zostały rozdzielone więc  gdy będzie śnieg to nie będziemy mięli  czym 
rozganiać. 
 
Radna Joanna Krupska -  czy do Rady Gminy nie wpłynęły pisma? 
 
Przewodniczący  Rady Gminy p. Marek Patkowski -  od ostatniej sesji nie. 
 
Wójt Gminy – sprawa karania mieszkańców co nie mają pozawieranych umów na wywóz 
szamb – na razie rozmawiamy, dyskutowaliśmy na posiedzeniu Komisji Budżetowej by 
zakupić beczkowóz byłoby  tańszy wywóz. Uważam, ze grzywny nie spowodują zawierania 
umów tylko niechęć społeczną. 
Problem ze śmieciem mamy rozwiązany, zaś co do wywozu szamb jest źle  ze względu  na 
cenę.  Występowanie od razu z karą  uważam,  za błąd. 
Koszty dojazdy  liczone przez p. Bryję są duże i dojazd generuje  ogólne koszty. 
Rozmawialiśmy o  powołaniu spółki , zakupie sprzętu i przekazanie go  aportem spółce 
Uważam, ze obniży to koszty wywozu szamb. 
Most – mowa już była na ten temat ale nie mamy w budżecie środków. 
Studnia – nie wiem czyja jest ,  ale sprawdzę. 
Planowane inwestycje- mamy zaplanowane 28 tys. zł. na Kol. Zagraniczna ul. Miodowa i 
Tryb  oraz pomoc dla KGW – 1 tys. zł. 
Planujemy również dokończenie oświetlenia, to samo tyczy Derewicznej – dokumentacja jest  
a wykonanie  już w roku przyszłym. 
Azotany – podzielam stanowisko radnego Borowika ale program azotanowy został 
przedłużony o kolejne 4 lata. 
Pierwszy raz byłem na takim szkoleniu i usłyszałem, że koszt analiz ma pokrywać gmina lub 
rolnicy – wysłałem protest – skoro program azotanowy został przedłużony to i niech 
zabezpieczą środki na jego realizację. 



Nie wiem co możemy zrobić by ograniczyli nam ten program azotanowy. 
 
Radny Jan Borowik – próbki glebowe  powinny wskazać  co tej ziemi brakuje a jakich 
składników ma w nadmiarze ale oni  chyba nie umieją  tego odczytywać. 
 
Wójt Gminy – my za to płacić nie będziemy, są  przecież  w programie określone zadania dla 
podmiotów. 
Stare sztandary – uważam, że nie są one używane , jeżeli są to proszę powiedzieć  gdyż były 
pozmieniane, stare wiszą ale w gablotach. 
Przepust  na drodze  do Kiryczuka  i do Rudnickiego  -  został zaplanowany   ale tylko 1. 
Zaplanowane zostały  środki   32 tys. zł. na remonty dróg do p. Cybulskiego i do Kiryczuka, 
będzie robione tyle na ile wystarczy środków. 
Jakość piachu -  przetarg był na dostawę , był to piasek z odkrywki i jak słychać to jak jest 
sucho to jest dobrze ale jak jest mokro to nie da się przejechać, uważam, że należy go 
przykrywać. 
Wał na poboczu w Przegalinach Małych – nie został zrobiony gdyż nie było tego w przetargu. 
Pomiar żwirowni w Wisakach – tam kopie Olszewski  ale miał iść w dół a nie na boki. 
Baseny strażackie – nie wiem czy możemy je sprzedać. 
Obiecałem na ostatniej sesji odpowiedzi pisemne na niektóre pytania i radni je otrzymali 
 zarówno radny Borowik jak i radna Krupska. 
Od Radnej Krupskiej padło 5 pytań, poprosiłem Kierowników jednostek organizacyjnych  
których pytania tyczyły tj. Przedszkola i GOPS i otrzymałem od nich wyjaśnienia . 
Starałem się odpowiedzieć wyczerpująco  na wszystkie  pytania. 
Pytanie odnośnie zatrudnienia p. Sokołowskiej -  przecież p. Krupska  była Przewodnicząca 
Rady Gminy w tym czasie ale szkolenia kto może być radnym nie było. 
Odnośnie pozyskania środków unijnych -  przecież radna Krupska  sama stwierdziła, że  
zaliczyła szkolenia co do pozyskiwanie środków unijnych  więc zna procedury. 
Mniej złośliwości i mniej działania przeciwko mieszkańcom własnej miejscowości, 
W Przedszkolu została zatrudniona  mieszkanka Przegalin Dużych i  uważam, ze nie wypada   
dochodzić jej kwalifikacji. 
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej radna Monika Piątkowska -  gdzie Pan był p. 
Cybulski gdy funkcjonowała Komisja Rewizyjna pod przewodnictwem p. Krupskiej – pismo 
wpłynęło i nikt nie dał Panu na nie odpowiedzi.  Została Przewodnicząca i natychmiast 
zwoływaliśmy posiedzenie Komisji  by przygotować Panu odpowiedź. 
Oświadczam Panu, że uprzedziliśmy wszystkie dokumenty odnośnie budowy tej drogi a przy 
jej budowie ja nie byłam.  Poprosiłam o dokumenty i na ich podstawie przygotowaliśmy  
Panu odpowiedź .  Na tej drodze byliśmy, było po deszczu i droga była przejezdna, byłam, 
również u Pana ale drzwi były zamknięte. 
Ze strony Pana padają wobec mnie jakieś aluzje i krzywdzące opinie,  nie wiem dlaczego . 
 
Pan Józef Cybulski – wierzę że Pani tam była,  ale chciałbym by Pani pojechała tam dzisiaj 
gdyż wczoraj naprawdę  tam  grzęźliśmy i zobaczyłaby Pani dzisiaj jak ta  droga  wygląda . 
Gdzie był nadzór przy  remoncie tej drogi. 
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej radna Monika Piątkowska -  byliśmy tam  
17 listopada br , nie mogę powiedzieć jak tam jest dzisiaj, odpowiedź daliśmy na podstawie 
dokumentów  i stanu jaki spotkaliśmy 17 listopada br. 
 



Pan Józef Cybulski – pismo wystosowałem w tym, a nie innym czasie gdyż tamta Komisja 
Rewizyjna była w rozsypce, czekałem aż  zbierze  się nowa. 
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej radna Monika Piątkowska- na posiedzenie  naszej 
Komisji poprosiliśmy p. Szkurata  ale nie przyjechał więc oparliśmy się wyłącznie na 
dokumentach. 
Radny Janusz Mazuruk -  byłem na tej drodze i przejechałem  ją aż do Walinny 
 I daleki jestem od stwierdzenia, że jechałem autostradą  czy nawet droga dobrą   ale 
przejechałem , na dalszy remont  zaplanowane zostały środki w budżecie roku przyszłego.  
Nikt nie kwestionuje, że równiarka nie stała  ale skoro  rekompensatą była większa ilość 
piasku jaką otrzymaliśmy. Ktoś powinien tam być i pilnować, jest to dla nas złe 
doświadczenie ,dostawca  zawiódł ale zrekompensował, gdyby w umowie było zapisane , ile 
dziennie dostawca ma tego piasku dostarczyć to nie byłoby problemu. 
Rekompensata była. Jest to droga gruntowa i ulega  degradacji. 
 
Radny Andrzej Romaniuk – niepotrzebnie padły ostre słowa wobec niektórych osób a 
winien jest piach – został zakupiony nieodpowiedniej jakości. Wójt obiecał p. Cybulskiemu  
4 wywrotki a u nas  nawieziony jest ten sam piach i nam nic nie obiecuje. 
 
Radny Jan Abramczuk -  rzeczywiście p. Cybulski rozmawiał ze mną wcześniej o złożeniu 
pisma do Komisji Rewizyjnej ale wszyscy pamiętamy  jak to było z  jej powołaniem. 
 
Pan Józef Cybulski – czy radny Mazuruk czytał treść umowy z wykonawcą remontu naszej 
drogi – przytoczył  treść dotycząca  nadzoru – kto więc jest winien , kto poniesie 
odpowiedzialność? 
 
Radny Janusz Mazuruk -  nie rozumiem  za co? 
 
Pan Józef Cybulski – nie musiał tam cały czas stać, wystarczyłoby by przejechał 2 razy. 
 
Radny Janusz Mazuruk – ten co zawinił  zrekompensował, dowiózł więcej piasku. 
 
Przewodniczący Rady Gminy p. Marek Patkowski – miejmy nadzieję, ze jest to ostatnia 
taka sprawa i nigdy więcej się to nie powtórzy. 
 
Radna Maria Sokołowska – chcę wyjaśnić swoją sprawę gdyż ciągle jestem oskarżana otóż 
we wrześniu 2006 roku p. Wołodko zaproponowała mi  dowóz dzieci – 3 godz. dziennie 
 – 15 godzin tygodniowo. Po jakimś czasie  podpisałam umowę w księgowości na dowóz 
uczniów – na umowie a była to umowa zlecenie  była pieczątka p. Faluszewskiego ale dla 
mnie pracodawcą była p. Wołodko, to ona zlecała mi pracę i podpisywała wykonanie. 
Po wyborze na radną nie było żadnego szkolenia  na nowo powołanych radnych,  
Przewodniczącą Rady była Pani Krupska ale nikt nie zapoznał nas z prawami i obowiązkami 
radnego. O tym, że Wójt nie może podpisać ze mną umowy o pracę dowiedziałam się dużo 
później. A teraz po upływie 2 lat jestem skarżona – jakie  to  przestępstwo popełniła 
Sokołowska, a  czy ja coś ukradłam? Przecież ja tutaj pracowałam, trzeba było powiedzieć mi 
o tym wcześniej, że tak być nie może, dlaczego nikt tego nie zrobił?. 
 
Radna Joanna Krupska – przecież startowała Pani z listy Pana Wójta i już przed wyborami 
miała pani Statut Gminy – wcześniej niż ktokolwiek inny  znała Pani Statut. 
A umowę o prace podpisuje Wójt Gminy a nie p. Faluszewski czy p. Demianiuk. 



Stanowisko Komisarza Wyborczego jest, że Wójt winien rozwiązać umowę o pracę z radną. 
Wojewoda pominął paragraf 25c. 
 
Radny Andrzej Romaniuk – jeżeli będą odpowiedzi na piśmie w tej sprawie to chciałbym 
by  były one przedstawione na sesji Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy p. Marek Patkowski- przedstawił treść odpowiedzi  Pana 
Wójta na pytania  radnej Krupskiej  jakie padły na ostatniej sesji Rady Gminy. 
 
Pan Józef Szczęśniak – sprawę naszego mostu prosiłbym potraktować poważnie, gdyż z tego 
przejazdu korzysta ok. 20 rolników. 
Na drodze obok  pola p. Stańki jest wielki dół i też trzeba coś z tym zrobić.  
 
Pan Golanko Stanisław – podziękował Panu Wójtowi za wykonaną drogę  Żelizna – 
Przegaliny Duże , zapytał co z poboczem i ustawieniem znaku  drogowego co do  tonażu. 
 
Radna Maria Sokołowska – jeżeli Pani Krupska jako znawca prawa wiedziała, że mija okres 
czasu w którym powinnam złożyć rezygnację to trzeba było mi powiedzieć. 
 
Ad.10.Przewodniczący Rady Gminy p. Marek Patkowski   - po wyczerpaniu porządku 
obrad  dokonał zamknięcia  obrad sesji. 
Podziękował  wszystkim za udział. 
  

Na tym protokół  zakończono i podpisano. 
  
 

Protokolant            Przewodniczący  Rady  Gminy 
          
         Wiesława Troć                Marek Patkowski 
           
 
 
 Protokół  sporządzono dnia  9 grudnia  2008 roku 
 Przekazano Sekretarzowi Gminy dnia   10 grudnia   2008 roku. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

WYKAZ  UCHWAŁ 
RADY GMINY  KOMARÓWKA PODLASKA 
podjętych na sesji  w  dniu  1  grudnia  2008 roku 

 
 
 
Uchwała  Nr XXIII/127/2008 w  sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli w 
Gminie Komarówka Podlaska 
 
Uchwała  Nr XXIII/128/2008 w sprawie  regulaminu przyznawania dodatków 
mieszkaniowych nauczycielom w Gminie  Komarówka Podlaska 
 
Uchwała  Nr XXIII/129/2008 w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy 
Komarówka Podlaska w latach 2008-2015” 
 
Uchwała  Nr XXII/130/2008 w sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  niewłaściwe 
zachowanie Kierownika GOPS w Komarówce Podl. 
 
Uchwała  Nr XXII/131/2008 uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia 
składu osobowego stałych Komisji Rady Gminy ich przewodniczących i 
wiceprzewodniczących . 
 
 


